
 

 

 

Folketingets Forsvarsudvalg har den 21. april 2017 stillet følgende spørgsmål nr. 106 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Rasmus Jarlov (KF). 

 

Spørgsmål nr. 106:  

”Kan ministeren oplyse, om salget af Statens Seruminstitut har påvirket det biologiske 

beredskab i Danmark og i givet fald på hvilken måde?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse af spørgsmålet har ministeriet indhentet bidrag fra Statens 

Serum Institut, som oplyser følgende: 

 

"Salget af SSI’s vaĐĐiŶeproduktioŶ ŵedfører, at det daŶske vaĐĐiŶeďeredskaď soŵ i 
andre lande i højere grad bliver afhængigt af andre private producenter ligesom den 

strategiske mulighed for at opsætte egne vaccineproduktioner i stor skala mod nye 

trusler bortfalder.  

 

Et salg af vaccineproduktionen er dog ikke det samme som salg af vaccineberedska-

bet, hvor SSI med baggrund i sine brede kompetencer fra bl.a. infektionsberedskabet 

og vaccineforskning fortsat står for forsyningssikringen af vacciner og en række andre 

specialprodukter.  

 

Endvidere skal nævnes, at et epidemiberedskab i bred forstand består af en lang 

række andre funktioner, der isoleret set ikke berøres af salget af vaccineproduktio-

nen. Det gælder bl.a. SSI overvågning af og forskning i smitsomme sygdomme, bered-

skabskritisk diagnostik, internationalt samarbejde, hvor SSI er nationalt kontaktpunkt 

for en række varslingssystemer etc." 

 

Jeg kan henholde mig til oplysningerne fra Statens Serum Institut. 

 

 

Med venlig hilsen 
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